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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT DEL DIA 20 D´OCTUBRE DE 
2021 

Identificació de la sessió: 
Núm.  PLE2021000011  
Caràcter: Sessió Ordinària 
Data: 20 d´octubre de 2021 
Hora d’inici: 19:30 h 
Hora de fi: 21:36 h 
Lloc: Sala de Plens 

Hi assisteixen: 

Sr. Maurici Jiménez Ruiz, alcalde, regidor delegat d’Hisenda, Comunicació, Seguretat 
Ciutadana i Protecció Civil (PSC-PMC) 

Sr. Carles Méndez López, 2n  tinent d’alcalde, regidor delegat de Serveis i Medi Ambient 
(PSC-PMC) 

Sra. Pilar Ferrero Fresno, regidora delegada de Benestar Social, Salut Pública i Noves
Tecnologies (PSC-PMC) 

Sr. Josep Amat Calvet, 4rt tinent d’alcalde, regidor delegat de Cultura i Ensenyament 
(PSC-PMC) 

Sra. Montserrat Rovira Ramos, 1a  tinenta d’alcalde, regidora delegada d’Acció
Territorial i Urbanisme (ERC-AM) 

Sr. Joan Barceló Marull, 5è tinent d’alcalde,  regidor delegat de Promoció Econòmica, 
Activitats Econòmiques i Via Pública (ERC-AM) 

Sra. Jenny  Xufré Marcé, regidora delegada de Turisme (ERC-AM) 

Sr. Pedro Torres López, 3r tinent d’alcalde, regidor delegat d’Infància, Joventut i Esports 
(VAeC-ECG) 

Sr. Joan Giraut Cot, regidor (JxCat) 

Sr. Christian Prat Galceran, regidor (JxCat) 

Sra. Pilar Rojas Molina, regidora (JxCat) 

Sr. Joel Masdeu Plana, regidor (JxCat) 

Sra. Mònica Mir Cruañas, regidora (JxCat) 

Sr. Adrià Tauler Bona, regidor (SOM-TE) 

Sra. Sònia Sànchez Ruart, regidora (SOM-TE) 
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Sr. José Luís Villa Montava, regidor (C’s) 
 
 
Secretari:  
 
Sr. Tomàs Soler Navarro, assistit de la funcionària Sra. Margarita Casanovas Mercadé 
 
Interventor: 
 
Sr. Josep Serra Oliveras 
 
 
Han excusat la seva presència:  
 
Sra. Mònica Ríos García, regidora delegada de Dinamització Comunitària, Participació 
Ciutadana i Recursos Humans (PSC-PMC) 
 
 
ORDRE DEL DIA  
 
1.- Aprovació de l'acta de la sessió anterior. 

2.- Control dels Òrgans de Govern - Informació de l'alcaldia. 

2.1.- Moviments de plantilla. 

2.2.- Subvencions. 

2.3.- Contractes majors. 

2.4.- Relació de decrets 

2.5.- Resolucions judicials 

2.6.- Declaració de Sabadell per un acord polític i social per la millora de la qualitat de 

l'aire. 

3.- Dictàmens. 

3.1.- Aprovació inicial i modificació ordenances fiscals 2022. 

3.2.- Acció Territorial. Aprovar inicialment la Modificació puntual del Pla d’ordenació  

urbanística municipal núm. 9 a l’antiga urbanització els Gira-Sols. Delimitació del PAU 43”. 

3.3.- Acció Territorial. Aprovació del Conveni per a la gestió de la via verda. 

4.- Mocions. 

4.1.- Moció en defensa d'una formació professional digne i de qualitat. 

5.- Assumptes urgents. 
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6.- Precs i preguntes. 

 

Desenvolupament de la sessió  
 
Un cop el secretari ha comprovat l’existència del quòrum que cal perquè es pugui iniciar 
la sessió, es comencen a tractar els assumptes inclosos en l’ordre del dia. 
 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior. 
 
 
S’aprova per unanimitat dels 16 membres assistents, dels 17 que integren el Ple de 
l’Ajuntament, l’acta de la darrera sessió celebrada el dia 22 de setembre d’enguany. 
 
 
2. Control dels Òrgans de Govern. 
 
L’alcalde explica que ha adherit l’ajuntament a la declaració de Sabadell per un acord 
polític i social per la millora de la qualitat de l’aire. 
 
Els Srs. Villa i Tauler s’hi mostren d’acord amb dita adhesió. 
 
El Sr. Giraut també s’hi manifesta d’acord i seguidament demana informació sobre els 
decrets de retirada de les terrasses que ocupen la via pública en el tram de l’Av. de 
S’Agaró que està en obres. Pensava que es faria progressivament, diu, tant la retirada 
com la reinstal·lació d’aquestes i no totes al principis de les obres i totes reinstal·lades al 
final d’aquestes. Demana que es reconsiderin aquests decrets. 
 
L’alcalde contesta que s’ha requerit la retirada en compliment del Pla de Seguretat i Salut 
de les obres, per tal d’evitar risc a les persones que poguessin estar en dites terrasses. 
 
La Sra. Rovira afegeix per tal d’aclarir la qüestió, que la retirada ho és només de les 
terrasses que estaven ocupant la zona blava, és a dir, les que estaven sobre l’asfalt de la 
calçada, no les que estan ocupant la vorera. 
 
 
3.- Dictàmens. 
 
3.1.- Dictamen de la Comissió Informativa d’Hisenda, Recursos Humans, 
Comunicació, Seguretat Ciutadana i Protecció Civil del dia 11 d’octubre de 2021. 
 
Aprovació inicial i modificació ordenances fiscals 2022. 
 
EXP.- X20210005980/GENE2021005866 
Aprovació provisional de les ordenances fiscals per l’exercici 2022. 
 

TEMA: Proposta d’imposició, ordenació i modificació de les ordenances fiscals 

reguladores dels impostos i  taxes per l’exercici 2022, en aplicació de Reial Decret 

Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la llei reguladora de les 

hisendes locals (BOE 59 i 63 de 2004)  
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PROPOSTA D’ACORD 

Atès que l’aprovació de les ordenances fiscals municipals és una competència atribuïda 
al Ple de la Corporació amb caràcter indelegable, a  tenor dels articles 22.2.d) i 23.2.b) de 
la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, 
 
Atès que el procediment d’aprovació de les ordenances fiscals n’exigeix l’aprovació 
inicial, la submissió a informació pública durant 30 dies hàbils, la estimació o denegació 
de les al·legacions presentades i l’aprovació definitiva amb la publicació posterior del text 
íntegre en el BOP, 
 
Atès que en tractar-se d’ordenances fiscals, requereixen l’aprovació per majoria simple, 
per aplicació de l’article 47 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
 

Atès que els articles 15,16,17,18 i 19 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, 

text refós de la llei reguladora de les hisendes locals, disposa que les ordenances 

s’entendran aprovades definitivament amb caràcter automàtic si no s’hi presenta cap 

al·legació durant la informació pública subsegüent a l’aprovació inicial. 

Per tot l’exposat, el Ple de l’ajuntament, 
       

ACORDA 
 
PRIMER.- Aprovar provisionalment per l’exercici 2022 i següents,  la imposició, ordenació 

i modificació de les Ordenances Fiscals, que a continuació es relacionen i s’insereixen en 

L’ANNEX. 

SEGON.- Ordenar la publicació de l’acord provisional esmentat, pel període de trenta dies 

hàbils en el tauler d’anuncis i fer  la seva difusió mitjançant  un dels diaris de mes difusió i 

la publicació en el Butlletí Oficial de la Província (BOP).   

Durant el període d’exposició pública de les Ordenances, els qui tinguin un interès directe 

o resultin afectats, en els termes previstos a l’article 18 del text refós de la Llei reguladora 

de les Hisendes Locals aprovat pel Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, podran 

examinar l’expedient i presentar-hi les reclamacions que estimin oportunes.  

Transcorregut el període d’exposició pública,  sense haver-se presentat reclamacions, els 

acords adoptats restaran definitivament aprovats i entraran en vigor l’1 de gener de 

l’exercici següent al de la seva aprovació definitiva, juntament amb les que no es 

modifiquen  

****************** 
 
L’alcalde comenta les propostes de modificació de les ordenances. Separa en dues 
aquestes propostes, les tècniques, que milloren la redacció d’algunes ordenances i les 
polítiques que corresponen a voluntat del govern municipal. Diu que els impostos es 
congelen i que són algunes taxes les que es modifiquen. Bàsicament, fora de les 
modificacions tècniques de redactat, es modifiquen la taxa per la recollida d’escombraries 
i la taxa de clavegueram, aquesta darrera ha estat deficitària en els últims dos anys, diu. 
Quant a la taxa d’escombraries, la puja es justifica pel considerable increment dels 
costos, costos que venen motivats per la millora en el servei. Recorda els treballs i 
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gestions fetes a les comissions informatives els anys 2019, 2020 i enguany 2021. Diu que 
aquest any la taxa no es va pujar perquè s’arrossegava un romanent de 2020 però que 
per a 2022 els costos incrementaran en uns 4,3 milions, degut a que s’ha volgut donar 
més serveis. Comenta que hi ha un conveni subscrit per l’ajuntament l’any 2018, aprovant 
un increment de sous de l’empresa adjudicatària en un 4% anual que suposa un 
increment molt alt del cost del servei. Pensa que les bones xifres de reciclatge pel 2022 
permetran una rebaixa dels costos, però això no es pot contemplar ara en l’estudi 
econòmic, sinó l’any que ve. Els costos són majors i si es traslladen tots a la tarifa 
aquesta pujaria un 33% i 36%, per la domiciliària i per la comercial. Però confiant en els 
ingressos pel major reciclatge es proposa que la puja sigui d’un 20% i un 24%, tenint en 
compte el moment econòmic en que ens trobem. 
 
Intervencions: 
 
El Sr. José Luis Villa diu que si bé es va abstenir a la comissió informativa perquè està 
en contra de pujar cap taxa, un cop estudiat bé l’expedient vol donar un vot de confiança 
al govern municipal i votarà a favor. 
 
El Sr. Adrià Tauler diu estar d’acord amb les modificacions tècniques i amb l’increment 
de la taxa de clavegueram però no amb la puja de la taxa per la recollida d’escombraries. 
Considera que l’ajuntament hi hauria de fer més aportació i també tenir en compte la 
previsible sanció a l’empresa pel retard en la implementació del servei, el que podria 
abaratir la taxa. Quant a les bonificacions en l’IBI per la instal·lació de plaques solars, la 
creu insuficient. Considera que s’ha de potenciar l’autoconsum per les dificultats i 
l’encariment de l’energia. Votaran en contra. 
 
El Sr. Joan Giraut planteja una clarificació. Diu que fa dos anys ja va predir un increment 
de la taxa del 50%. Resumeix les millores de la nova plica i comenta el Conveni signat 
amb l’adjudicatària actual el 2018. Creu que la perspectiva del creixement del reciclatge 
és certa però no l’import, ja que si en 3 mesos puja 135.000.€, difícilment pujarà 350.000 
en 6 mesos. Proposa que es faci un estudi plurianual de la taxa. Diu que el seu grup no 
pot votar-hi a favor  però que això no vol dir que no hi estiguin d’acord en fer el canvi per 
millorar el servei. Admet que amb els nous contenidors la imatge del municipi ha millorat i 
proposa que es congeli la taxa per aquelles persones amb dificultats econòmiques i 
majors de 65 anys, tenint en compte, és clar, el seu nivell d’ingressos. Diu que tot el que 
ha exposat no permet el vot a favor del seu grup. 
 
L’alcalde contesta al Sr. Tauler, en relació al topall als ajuts per les energies renovables, 
que aquest any només una de les sol·licituds superava aquest topall, i només en 10€.  Al 
Sr. Giraut li diu que també hi ha felicitacions pel nou contracte de recollida 
d’escombraries, perquè el centre està més ordenat i net i perquè ara els barris poden 
reciclar i abans no. Diu que els canvis i millores necessiten d’un període d’adaptació. Les 
queixes que hi ha, són bàsicament per la ubicació dels contenidors que ningú vol tenir 
davant de casa seva o del seu establiment i també pel canvi de sistema de traslladar 
residus a la deixalleria. Diu que no pot demanar a l’interventor que faci un càlcul sobre 
allò que encara no sabem, però es compromet a fer un seguiment de les dades de 
reciclatge i previsions sobre l’abocador. Però això és un escenari que s’haurà de veure. 
 
Votació: 
 
Vots a favor: 9 (PSC; ERC i Cs) 
Vots en contra: 2 (SOM) 
Abstencions: 5 (JUNTS) 
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El Sr. Giraut diu que es mantenen en la seva abstenció al no tenir resposta de l’alcalde 
en la seva proposta de que es congeli la taxa per aquelles persones amb dificultats 
econòmiques i majors de 65 anys, segons nivell d’ingressos. 
 
L’alcalde es disculpa i diu que l’any 21 s’han modificat els nivells de renda a la baixa per 
facilitar les bonificacions a més veïns. Diu que en el marc pressupostari que s’ha 
d’aprovar, es pot seguir treballant. 
 
 
3.2.- Dictamen de la Comissió Informativa d’Acció Territorial, Urbanisme, Serveis i 
Medi Ambient del dia 14 d’octubre de 2021. 
 
Acció Territorial. Aprovar inicialment la Modificació puntual del Pla d’ordenació  
urbanística municipal núm. 9 a l’antiga urbanització els Gira-Sols. Delimitació del 
PAU 43”. 
 

Atès que la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona, en sessió de 13 de novembre de 

2019, va emetre informe a l’efecte del que disposa l’article 99 del Text refós de la Llei 

d’urbanisme, aprovat pel Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, sobre l’Avanç de la 

Modificació puntual del POUM de l’antiga urbanització els Gira-sols, amb les següents 

observacions a tenir en compte pel document que s’aprovi inicialment. 

- S’haurà d’incorporar una justificació conforme la modificació del sistema d’espais 
lliures i zones verdes comporta una millora qualitativa i quantitativa d’aquest sistema, 
d’acord amb l’article 98 TRLU. 

- S’haurà de modificar l’ordenació per tal de corregir la manca d’accés de la peça 
d’espais lliures proposada. L’ordenació que es proposi haurà de preservar al màxim 
les característiques de la massa arbòria existent, tal com es concreta a l’aparat de 
valoració. 

- S’haurà d’acreditar que no es produeix increment de sostre respecte a les condicions 
del conveni signat l’any 1984. En cas contrari, s’haurà de demostrar que l’increment 
es compensa mitjançant les reserves destinades a sistemes, d’acord amb les 
determinacions de l’article 100 del TRLUC. 

Atès que en data 4 d’agost de 2020, amb registre d’entrada E2020010678, la societat 

OTIM, SL va presentar proposta de Modificació Puntual núm. 7 del POUM de Castell-

Platja d’Aro a l’antiga urbanització els Gira-sols. Delimitació del PAU 43, amb les 

observacions de l’informe de la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona de 13 de 

novembre de 2019. 

Atès que en data 23 de setembre de 2021 l’Oficina Territorial d’Acció i Avaluació 

Ambiental va emetre informe en el que manifesta que la proposta no té efectes 

apreciables sobre el medi ambient. 

Vistos els informes tècnic i jurídic de data 13 d’octubre de 2021. 
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Atès que la numeració correlativa de modificacions puntuals del POUM és incorrecta i 

aquesta modificació del POUM seria la número la número 9. 

Atès que l’objecte de la modificació puntual és (i) esmenar l’errada del POUM en 

classificar com a sòl no urbanitzable part dels terrenys qualificats com a zona 15a i zona 

5a pel PGOU de 1990, que haurien d’estar classificats com a zona d’hotels amb jardí, 

clau 11a i com a zona residencial turístic, clau 5a, (ii) ajustar les qualificacions del sòl 

urbà a la realitat física en el límit oest de l’àmbit i (iii) millorar la funcionalitat dels sistemes 

urbanístics i les zones. 

Atès que l’Ajuntament pot assumir expressament la iniciativa pública per a formular les 

propostes de modificació dels plans d’ordenació urbanística municipal que presenti la 

iniciativa privada, en els termes de l’article 101.3 del Text refós de la Llei d’urbanisme, 

aprovat per Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost. 

Atès que la proposta de modificació puntual incorpora justificació en els termes dels 

articles 97 i 98 del Text refós de la Llei d’urbanisme. 

Atès el que disposen els articles 73 i 74 del Text refós de la Llei d’urbanisme en relació a 

la suspensió obligatòria d’atorgament de llicències dins l’àmbit de la modificació puntual. 

Atès que de conformitat amb l’article 85.1 del Text refós de la Llei d’urbanisme, en relació 

a l’article 96 del mateix cos normatiu, l'aprovació inicial de la proposta de modificació 

puntual del POUM correspon a l’Ajuntament de Castell-Platja d’Aro. 

Atès que de conformitat amb l’article 85.4, .5 i .7 del Text refós de la Llei d’urbanisme, en 

relació a l’article 96 del mateix cos normatiu, un cop aprovada una modificació puntual del 

POUM s'ha de posar a informació pública, per un termini d'un mes i simultàniament al 

tràmit d'informació pública, i s'ha de sol·licitar un informe als organismes afectats per raó 

de llurs competències sectorials, els quals l'han d'emetre en el termini d'un mes, llevat 

que una disposició n'autoritzi un de més llarg. 

Atès el que disposa l’article 8 del Text refós de la Llei d’urbanisme i l’article 23 del 

Reglament de la Llei d’urbanisme, aprovat per Decret 305/2006, de 18 de juliol, en relació 

a la informació pública de les figures de planejament general. 

Atès que de conformitat amb l’article 22.2 c) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, de Bases de 

Règim Local, la competència per a l’aprovació inicial de les figures de planejament 

urbanístic general corresponen al Ple de l’Ajuntament. 

El Ple de l’ajuntament,   

ACORDA 

PRIMER. Assumir expressament la iniciativa per formular la modificació puntual del 
POUM proposada per la societat OTIM, SL. 

SEGON. Aprovar inicialment la Modificació Puntual del POUM núm.9 a l’antiga 
urbanització els Gira-Sols. Delimitació del PAU 43”. 
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TERCER. Sotmetre la figura de planejament urbanístic a informació pública pel termini 
d’un mes mitjançant la publicació dels edictes corresponents en el DOGC, en el BOP de 
la província de Girona, en un diari de premsa periòdica de més divulgació en l’àmbit 
municipal i en la seu electrònica municipal, i donar a conèixer la convocatòria d’informació 
pública en el WEB municipal, conjuntament amb el document de la Modificació puntual 
del POUM i el document comprensiu previst a l’article 8.5 a) del Text refós de la Llei 
d’urbanisme, aprovat per Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost. 

QUART. Remetre còpia de la Modificació puntual del POUM aprovada inicialment a tots 
els organismes afectats per raó de llurs competències sectorials, per tal que emetin 
informe.  

CINQUÈ. Suspendre l'atorgament de llicències de parcel·lació de terrenys, d'edificació, 

reforma o rehabilitació de construccions, d'instal·lació o ampliació d'activitats o usos 

concrets i d'altres autoritzacions municipals connexes establertes per la legislació 

sectorial, regulada a l’article 73 del Text refós de la Llei d’Urbanisme de Catalunya, 

aprovat per Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, per un termini màxim de 2 anys, en 

l’àmbit objecte de la modificació puntual que es grafia en els plànols de suspensió de 

llicències. No es suspèn l’atorgament de llicències d’enderroc en tant que s’entenen 

compatibles amb els objectius de la modificació puntual del POUM. 

****************** 
 
El secretari llegeix la part dispositiva del dictamen. 
 
La Sra. Montserrat Rovira  diu que seguidament “traduirà” el llenguatge administratiu 
que ha llegit el secretari. Explica quin és l’objecte de la modificació, la qual tracta 
d’esmenar una errada gràfica del planejament, que desclassifica terrenys que són urbans 
sense cap motiu. Detalla el contingut de la modificació i diu que no es exigible informe 
ambiental. 
 
Votació: 
 
S’aprova per unanimitat dels 16 membres assistents, dels 17 que integren el Ple de 
l’Ajuntament. 
 
 
3.3.- Dictamen de la Comissió Informativa d’Acció Territorial, Urbanisme, Serveis i 
Medi Ambient del dia 30 de setembre de 2021. 
 
Acció Territorial. Aprovació del Conveni per a la gestió de la via verda. 
 
Atès que l’Assemblea General del Consorci de les Vies Verdes de Girona, reunida en 

sessió ordinària el dia 22 de juny de 2021, va acordar per unanimitat aprovar la 

formalització del Conveni per a la gestió de la via verda amb l’Ajuntament de Castell-

Platja d’Aro. 

Atès que el Consorci de les Vies Verdes de Girona, entre altres, té com a objecte i finalitat 

la planificació, execució i gestió de les vies verdes de les comarques de Girona, així com 

la coordinació de totes aquelles actuacions encaminades a la viabilitat de les vies verdes, 

el manteniment, la millora i les connexions dels traçats. 
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Atesa la necessitat d’integrar a la gestió de manteniment del Consorci el nou tram de la 

via verda que ressegueix la mota del riu Ridaura que connecta l’eix principal d’aquesta 

ruta amb el passeig marítim de Platja d’Aro, començant a l’institut Ridaura i acabant al 

mar 

Atès que l’adhesió de l’Ajuntament de Castell-Platja d’Aro es remunta als inicis del 

Consorci i resulta necessari deixar constància digitalitzada ratificant el tram original. 

Vist el que disposen els articles 303 i següents del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel 

que s’aprova el Reglament d’obres, activitats i servies dels ens locals 

Vista la competència atribuïda al Ple de la Corporació de conformitat amb l’article 52.2 g) i 

r) del text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, aprovat per decret 

legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, en relació amb l’article 309.2 del Decret 179/1995, de 13 

de juny, pel que s’aprova el Reglament d’obres, activitats i servies dels ens locals. 

S’ACORDA: 

Primer. Aprovar la formalització del conveni per a la gestió de la via verda, que es 

transcriu literalment: 

“CONVENI PER A LA GESTIÓ DE LA VIA VERDA, ENTRE L’AJUNTAMENT DE 

CASTELL-PLATJA D’ARO I EL CONSORCI DE LES VIES VERDES DE GIRONA 

I.ENTITATS QUE HI INTERVENEN: 

CONSORCI DE LES VIES VERDES DE GIRONA, representada pel seu president, Sr. 

Eduard Llorà Cullet, segons la delegació de la Presidència de la Diputació de Girona de 

data 23 de juliol de 2019 i en virtut de l’acord adoptat per Assemblea General del dia ------

-----------, assistit pel secretari, Sr. Jordi Batllori i Nouvilas. 

AJUNTAMENT DE CASTELL-PLATJA D’ARO, representada pel seu Alcalde, Sr. 

Maurici Jiménez Ruiz, i facultat per aquest acte en virtut de l’acord aprovat 

_____________________________, assistit pel secretari Sr. Tomàs Soler Navarro. 

II. ANTECEDENTS I MOTIVACIÓ: 

Donat el caràcter històric dins del Consorci del municipi de Castell-Platja d’Aro i la seva 

condició com integrant de la ruta del Carrilet II, tram que aprofita l’antic recorregut del tren 

que comunicava Sant Feliu de Guíxols amb Girona per interès comercial. 

Actualment i aprofitant l’increment d’usuaris en aquesta ruta es ressegueix la mota del riu 

Ridaura que connecta l’eix principal d’aquesta ruta amb el passeig marítim de Platja d’Aro 

el que permet arribar directament a la platja, aquest ramal comença a l’institut Ridaura de 

Castell ‘d’Aro i arriba al mar. Així doncs, un cop acabades aquestes obres d’arranjament 

es fa necessari integrar aquest nou tram a la gestió de manteniment del Consorci. 

Atès que l’Ajuntament esmentat ens ha fet arribar telemàticament el dia 21 d’abril de 2021 

la seva voluntat de cedir la gestió d’aquest nou tram. 
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Als efectes de formalització de l’esmentat conveni i degut que l’adhesió d’aquest 

Ajuntament es remunta als inicis del Consorci i per tal de deixar constància digitalitzada 

III.PACTEN: 

Primer. Ratificar el tram històric objecte de gestió per part del Consorci de les Vies 

Verdes que ja ve desenvolupat des del seus inicis en les mateixes condicions amb les 

quals ho anat fent des de la incorporació d’aquest Ajuntament i que està grafiat de color 

verd i assenyalat com a via verda carrilet II. 

Segon. L’Ajuntament de Castell-Platja d’Aro de manera expressa cedeix la gestió, 

manteniment i la millora del nou ramal a favor del Consorci de les Vies Verdes en relació 

amb el tram grafiat que transcorre pel terme municipal de Platja d’Aro i que surt grafiat de 

color rosa i es marca com inici i final del ramal, nou tram que gestionarà el Consorci de 

les Vies Verdes de Girona d’acord amb els objectius dels estatuts. 

I, en prova de conformitat, les persones que l’atorguen signen aquest conveni en la data 

que s’assenyala. 

Pel Consorci de les Vies Verdes   Per l’Ajuntament de Castell-Platja d’Aro 

President      Alcalde 

Secretari      Secretari” 

Segon. Facultar l’Alcalde de la Corporació per a la formalització del conveni per a la 

gestió de la via verda transcrit. 

Tercer. Traslladar el present acord al Consorci de les Vies Verdes de Girona. 
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******************** 

 
El secretari llegeix la part dispositiva del dictamen. 
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La Sra. Montserrat Rovira explica que amb aquest conveni el Consorci de les Vies 
Verdes gestionarà el tram que va paral·lel al Ridaura fins el Passeig marítim, el qual 
quedarà integrat dins de les xarxes verdes, atès l’elevat trànsit i cost d’aquest ramal. 
 
Votació: 
 
S’aprova per unanimitat dels 16 membres assistents, dels 17 que integren el Ple de 
l’Ajuntament. 
 
 
4.- Mocions. 
 
4.1.- Moció informada a la Junta de Portaveus del dia 13 d’octubre de 2021. 
 
Moció en defensa d'una formació professional digne i de qualitat. 
 

MOCIÓ EN DEFENSA D’UNA FORMACIÓ PROFESSIONAL DIGNE I DE QUALITAT 
 
L’inici de curs escolar 2021-22 serà recordat per haver deixat sense plaça per cursar 
estudis de Formació Professional a més de 10.000 alumnes a tot Catalunya. Una situació 
inaudita, que vulnera el dret bàsic a l’educació i que evidencia la falta de planificació i de 
previsió del Departament d’Educació a l’hora de programar l’oferta educativa. 
 
Si bé és cert aquest any hi ha hagut un augment considerable de la demanda per cursar 
estudis de formació professional (un augment del 17,4% respecte al curs anterior), el 
departament d’Educació disposava de prou instruments i informació per preveure aquest 
augment. Sorprèn que en època de la digitalització i de les dades massives, el 
Departament no hagi realitzat un exercici de planificació i, conseqüència d’aquesta falta 
de planificació, s’hagin deixat milers de joves fora del sistema. 
 
Cal recordar les recomanacions de potenciar la formació professional com la millor 
política  d’ocupació possible per combatre l’elevat atur juvenil (38% fins als 24 anys). 
Malgrat les xifres d’abandonament escolar, les persones titulades de Formació 
Professional tenen un percentatge d’atur juvenil més baix que les persones sense 
aquestes titulacions. En concret, l’atur juvenil es redueix fins a 6 vegades, passant del 
42% d’atur al 7%. Aquestes xifres demostren l’alta ocupabilitat de les persones que 
cursen aquests estudis i, per tant, el Govern de la Generalitat hauria de garantir l’accés 
augmentant el nombre de places disponible. 
 
El propi Síndic de Greuges s’ha pronunciat sobre la situació crítica de la Formació 
Professional a Catalunya, després de les denúncies d’algunes famílies i organitzacions 
sindicals. El Síndic considera que Catalunya té un dèficit de places estructurals i que hi 
ha una manca de garanties d’escolarització i d’oportunitats per als i les joves que opten 
per l’itinerari professional. 
 
Tot i que el Departament ha anunciat que procedirà a augmentar l’oferta a través dels 
increments de ràtios dels cicles ja existents i amb l’obertura de nous grups per intentar 
donar resposta a la demanda no coberta, tots i totes sabem a hores d’ara que aquestes 
mesures no seran suficients per atendre i oferir les oportunitats formatives al conjunt de 
les sol·licituds presentades. 
 
L’altre alternativa anunciada per el Departament ha estat augmentar l’ensenyament on-
line. Una solució que la COVID-19 ja ens ha demostrat que no és útil i que només pot 
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generar més abandonament escolar prematur. La manca d’oferta suficient pot abocar a 
l’alumnat a abandonar el sistema educatiu pel fet de no poder accedir a una formació que 
respongui als seus interessos i necessitats, alhora que impedeix que joves que han 
abandonat prematurament el sistema educatiu puguin retornar-hi. 
 
En el municipi de Castell d’Aro, Platja d’Aro i S’Agaró tenim antecedents des de l’any 
2006 de sol·licituds per part de l’Institut, l’Ajuntament, AMPA, i associacions empresarials 
del municipi d’iniciar estudis de Cicle Formatiu al nostre municipi. Propostes com 
Hoteleria, Dietètica, Cuina i Sala, Salvament i Socorrisme, o Conducció d’Activitats 
Fisicoesportives en el Medi Natural han estat estudis proposats des del territori amb l’aval 
del centre educatiu i empreses, amb la intenció de fomentar la professionalitat dins el 
sector dels serveis turístics, i garantir així l’accés a la formació professional dels joves del 
nostre municipi que moltes vegades tenen impossible l’accés a la formació per problemes 
de mobilitat i connectivitat.  
 
Necessitem una aposta més decidida per la Formació Professional. El món local també 
està treballant, de manera activa, per millorar la formació professional al seu territori des 
de la proximitat, però necessitem que el Departament d’Educació treballi amb i pel 
territori, i planifiqui nous cicles formatius. 
 
Per tot l’exposat, a proposta dels grups municipals, el Ple del Ajuntament de Castell 
d’Aro, Platja d’Aro i S’Agaró adopta els següents acords: 
 
Primer. Instar al Departament d’Educació a programar Formació Professional a l’Institut 
Ridaura, obrint un espai de treball amb centre, AMPA, Ajuntament i empreses locals per a 
la definició de la tipologia d’estudis. 
 
Segon. Instar al Departament d’Educació a augmentar de manera immediata les places   
públiques de Formació Professional, tant de cicles formatius de grau mig, com grau 
superior i programes de formació i inserció laboral (PFI), amb l’objectiu de garantir l’accés 
a tot l’alumnat que ha quedat exclòs. 
 
Tercer.. Instar al Departament d’Educació a a reforçar els sistemes d’orientació i 
acompanyament a l’escolaritat de l’alumnat matriculat als ensenyaments secundaris post 
obligatoris, especialment de l’alumnat que s’ha preinscrit a determinats cicles formatius i 
no ha pogut accedir a l’oferta que més s’ajusta als seus interessos i expectatives. 
 
Quart. Incrementar l’oferta pública de cicles formatius d’acord amb les necessitats 
sectorials i dels territoris, garantint plaça en la família professional sol·licitada sempre i 
quan hi hagi necessitats sectorials i preveient l’increment de professionals i equipaments 
necessaris arreu del territori. 
 
Cinquè. Planificar la creació de la nova oferta de cara al proper procés d'admissió per al 
curs 2022/2023 i modificar el procés d’inscripció i matrícula per tal d’avançar-lo en el 
temps. 
 
Sisè. Instar al Departament d’Educació a combatre les desigualtats territorials existents 
en la provisió de l’oferta de formació professional i prioritzar la creació de places a les 
comarques amb més dèficit de provisió. 
 
Setè. Traslladar aquest acords al Govern de la Generalitat, als grups parlamentaris del 
Parlament de Catalunya i a les organitzacions sindicals més representatives 
d’ensenyament: USTEC, CCOO i UGT.  
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******************** 

 
El secretari llegeix la part dispositiva del dictamen. 
 
El Sr. Pedro Torres defens ai exposa el motiu de la moció degut a la falta d’oferta de 
places per estudiant de FP. 
 
Els Srs Villa; Tauler i Giraut es manifesten a favor de la moció. 
 
La Sra. Montserrat Rovira diu que hi votarà a favor però amb les consideracions que 
seguidament fa, tot defensant la gestió de la Conselleria d’Educació, diu que es tracta 
d’una situació inaudita i que no es podia planificar tal demanda de places. Diu que dels 
alumnes inscrits en el procés ordinari cap va quedar fora, que es va fer un procés 
extraordinari d’inscripció del que només han quedat fora 618 alumnes però que encara 
podran optar a places. Diu que es modificaran els criteris pel curs vinent. Dona dades 
sobre les inscripcions d’enguany i anys anteriors. 
 
L’alcalde diu que els seu grup també votarà a favor de la moció. 
 
El Sr. Pedro Torres diu que les solucions de última hora de la Conselleria responen a 
una evident falta de planificació. 
 
Votació: 
 
S’aprova per unanimitat dels 16 membres assistents, dels 17 que integren el Ple de 
l’Ajuntament. 
 
 
5.- Assumptes urgents. 
 
No n’hi ha cap. 
 
 
6.- Precs i preguntes. 
 
El Sr. Adrià Tauler fa el següent prec: 
Arrel de la supressió dels peatges de les autopistes que utilitza el concessionari de la línia 
d’autobús, que va de Platja d’Aro a Barcelona, creu que aquest hauria d’haver baixat les 
tarifes i com que no ho ha fet proposa que se’l pressioni perquè les baixi. S’ha de tenir en 
compte la campanya de publicitat que es fa amb els autobusos. 
 
La Sra. Sònia Sánchez pregunta si hi ha previst algun dispositiu especial per la nit de la 
castanyada, per evitar els incidents que venen succeïnt en les darreres. 
 
La Sra. Mònica Mir formula els següents precs i preguntes: 
- Perquè no es tallen les branques seques de les palmeres del c/ M. Verdaguer i de la 
plaça de l’ajuntament. 
- Com està la senyalització del tram de camí paral·lel al Ridaura que porta al camp de 
futbol. 
- Sobre la petició d’un veí perquè s’instal.li un mirall a la cantonada del C/ Església amb 
C/ Puig S’Agoita. 
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El Sr. Joel Masdeu formula els següents precs i preguntes: 
- Proposa millorar el manteniment de les rotondes del municipi i concreta la senyalització 
d’un pas de vianants a la rotonda del c/ 11 de setembre. 
- Demana que s’instal·li algun element addicional de seguretat a la rotonda de l’ànec per 
evitar els freqüents actes de vandalisme en aquesta. 
 
La Sra. Pilar Rojas formula els següents precs i preguntes: 
- Quant és previst recepcionar les obres d’urbanització de l’Oest de Sant Pol. 
- Del mal estat de les voreres que limiten amb l’edifici Mar i Llum que provoquen caigudes 
dels vianants. Demana que s’arrangin el més aviat possible. 
 
El Sr. Christian Prat formula els següents precs i preguntes: 
- Pregunta quan es farà la neteja de la llera del Ridaura atesa la proximitat de l’època de 
pluges. 
- Quan es preveu inaugurar el centre cívic de Castell d’Aro. 
- Sobre el topall a les bonificacions per les plaques solars, es pregunta si només una 
petició l’ha superat, llavors perquè es fixa el topall?. Potser cal modificar la norma per 
potenciar el desenvolupament sostenible, reflexiona. 
 
El Sr. Joan Giraut reprèn la qüestió de la retirada de terrasses de la zona blava a l’Av. de 
S’Agaró. Diu que l’alcalde ha contestat que es feia per motius de trànsit però el decret 
ordenant la retirada també ordena que es deixi lliure la filera del primer panot de la 
vorera. Diu que hi ha espai suficient a la calçada perquè pugui transitar la maquinaria i es 
mantinguin les terrasses. 
 
La Sra. Jenny Xufré recorda que la campanya publicitària amb la Sarfa es va contractar 
juntament amb la Diputació. 
 
El Sr. Carles Méndez diu, en relació a les palmeres, que està prevista la poda, un cop 
s’han retirat els dàtils. 
 
El Sr. Pedro Torres diu que per la nit de la castanyada hi ha prevista una activitat 
coordinada amb la Policia Local. 
 
La Sra. Montserrat Rovira contesta el següent sobre les qüestions plantejades 
relacionades amb la seva regidoria: 
- Sobre el tram de via verda, diu que ha quedat contestat abans. Ara el gestionarà el 
Consorci però s’està estudiant i plantejant que no puguin passar cotxes en aquest tram. 
Demana paciència i diu que la senyalització la farà el Consorci. 
- Sobre el pas de vianants a la rotonda del Ridaura, diu que s’està redactant un projecte 
d’urbanització de la zona i quan estigui acabat el podran mirar. 
- Sobre les obres de l’Oest de Sant Pol, diu que s’hi està treballant i que vol creure que  
es puguin recepcionar a finals d’any. 
- Sobre la queixa per l’estat de les voreres on hi ha l’edifici Mar i Llum, li demana el  
número de instància a la Sra. Rojas per consultar-ho. Diu que hi ha moltes peticions 
reiterades, i en zones privades moltes vegades, però no sap si aquest és el cas. 
- Sobre la inauguració del centre cívic de Castell d’Aro, diu que està prevista per la 
primavera vinent, també explica que s’ha fet el concurs d’idees per la urbanització de la 
plaça Poeta Sitjà. 
- Quant a la retirada de les terrasses de la zona blava per les obres a l’Av. de S’Agaró, 
diu que és un plantejament tècnic i ella no s’atreveix a entrar-hi. Els 8 metres d’amplada 
lliures que ha esmentat el Sr. Giraut no estaran lliures perquè hi entraran màquines 
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constantment. Quan a la filera del primer panot de la vorera, és perquè hi passen serveis i 
no es pot ocupar. Finalment li diu al Sr. Giraut que deixi als tècnics fer la seva feina. 
 
L’alcalde afegeix les següents consideracions a la informació donada en els 
intervencions anteriors i contesta qüestions plantejades de la seva competència: 
- Creu encertada la proposta del Sr. Tauler  per intentar baixar les tarifes del transport 
públic a Barcelona, però dintre d’un marc supramunicipal. 
- Sobre la nit de la castanyada diu que actuarà la unitat de proximitat de la Policia Local i 
es remet al Sergent Masegosa per a més informació. 
- Quant a la poda de les palmeres, diu que les fulles sembla ser que es treuen en anys 
alterns, un any si i un any no. 
- Sobre la petició d’un mirall a la cruïlla indicada diu que la traslladarà a la Policia. 
- El manteniment de la rotonda de l’ànec es va fent i hi ha les càmeres de vigilància que 
graven quan algú s’hi acosta. 
- Quanta la neteja de la llera del Ridaura, explica que l’ACA la fa pel seu compte un any i 
al següent atorga una subvenció a l’ajuntament perquè ho faci aquest. Enguany encara 
no s’ha fet perquè a l’estiu és època de nidificació d’aus, i es farà ara a la tardor/hivern. 
- El topall en les bonificacions per la instal·lació de plaques és per evitar sorpreses de 
difícil encaix. 
 
 
Vist i plau       El secretari  
L’alcalde 
 

 




